
 

  
Dagsorden og referat 

For skolebestyrelsesmøder på ERLEV SKOLE 
 

 
Dato: 27. september 2021  
Tid: kl. 17.00 – 19:00  
Sted: Personalerummet 

 
 

 

Afbud:  
MC 
 
Referent:  
Søren Erdrup Hansen 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

Mødedeltagere: 

Forældrerepræsentant 
Anders Alby Ravn/AR 
Del af formandskabet 
 

Lene Gramberg Johanneson/LJ 
Forældrerepræsentant  
 

Elevrådsformand 
Ikke valgt endnu 

SFO-leder  
Lise Andresen/LA  

Forældrerepræsentant  
Henrik Jessen/HJ 
Del af formandskabet 
 

Mathias Christiansen/ MC 
Forældrerepræsentant 

Elevrepræsentant 
Ikke valgt endnu 

Souschef  
Søren Erdrup Hansen/SH 

Forældrerepræsentant  
Lasse Brommann/LB  
Del af formandskabet  
 

 
Suppleant 

Medarbejderrepræsentant  
Inge Berg/IB 

 Skoleleder 
Karsten Rudbeck Jessen/KJ 

Christina Gellert/CG 
Forældrerepræsentant  
 

Eksternt medlem 
Vakant 

Medarbejderrepræsentant 
Birgitte Gro Kjøng/BK 

  

Forældrerepræsentant 
Lene Zachariassen/LZ 
  

Eksternt Medlem 
Vakant 

  

 

Dagsorden/Referat: 

Punkt Varighed Dagsordenspunkt Referat – oplæses løbende punkt for punkt 

1 
 
 

2½ min. Bemærkninger til seneste referat. 
Godkendelse af dagsorden. 
 
 

Ingen bemærkninger til referat. 
Dagsorden godkendt 

Elevrepræsentanternes punkt 

2 2½ min. Kort om elevrådsvalg. 
 

Første elevrådsmøde har været afholdt. Følgende elever blev valgt som formand / 
næstformand: 



 Sonila fra 6. årg. - formand 
Thomas K. Jepsen fra 6. årg. - næstformand 
 
Skolens repræsentative elevråd er elever fra 6. til og med 3. årg., hvor de yngre 
årgange løbende bliver orienteret af det samlede elevråd og kontaktlærer for 
elevrådet. 
 

Drøftelser 

3 
 
 
 

3.1 
15 min. 

Økonomi 

Orientering og drøftelse:  
- Gennemgang af handleplan for skolens 

økonomi v/ledelsen 

- Status på budget/regnskab 2021 

 
Afdelingsleder Stefan Ehrich medvirker under 
dette punkt. 

Gennemgang v. Stefan & Karsten ud fra slides (fremsendes sammen med referatet) 
Overordnet er det elevnedgangen fra 2020 til 2021 (43 elever) som er primært 
årsagen til budgetoverskridelsen. 
Hertil kommer retningslinjer vedr. samling/adskillelse af budgetter skole/SFO, så 
disse to nu skal være adskilt, hvilket betyder at man ikke kan bruge et overskud i den 
ene del af organisationen til at dække et evt. underskud andet sted. 
 
Vigtigt at handleplanen er under fortsat tilsyn og opdatering, set i relation til 
elevtilgang/afgang samt antal pædagogisk personale. 
 
Der foreligger en handleplan - gennemgået for bestyrelsen - som er lavet i 
samarbejde med skolens økonomiske konsulent, afdelingsleder for økonomi samt 
chef for børn & unge. 
 
Beslutning: 
Anders skal ved udgangen af hver måned have tilsendt budgetoverslag for den 
forgangne lukkede måned med alle poster medtaget. 
 
Stefan indkalder Anders til møde i januar vedr. nyt budget. 

 3.2 
30. min. 

Principgennemgang 
4.11 Ordensregler   
Påbegyndes. Se oplæg på bilag. 
 
4.12 Værdiregelsæt  
Påbegyndes. Se oplæg på bilag. 
 
4.13 Forældreinvolvering  
Fremlægges og opdateres 🡪 godkendelse. 

Punktet udsættes til kommende bestyrelsesmøde.  
 
Beslutning: 



 
Drøftelsen med afsæt i bilagsmaterialet mhp 
beslutning om det videre arbejde med 
principperne 4.11 og 4.12. 
4.13 forventes godkendt 

 3.3 
15 min.  

Trivsel 
Denne politik ”5.02” står lige tom i vores oversigt. 
Vi læner os op ad det senest udarbejdede. 
Se bilag. 
Drøftelse mhp beslutning om det videre arbejde 
med trivselspolitikken. 

Gennemgang af Karsten. 
“Politikken” er fra tiden som Sønder Otting Skole og har som udgangspunkt, at man 
skal have det godt i skolen. 
Hertil kommer det nye cirkulære for “God ro og orden” som har udgangspunkt i 
restriktioner, hvilket ikke er et ønske fra skolens side. 
Det kunne være et ønske fra skolen, at der i det fremadrettede arbejde tages 
udgangspunkt i en værdibaseret tilgang. 
 
Der opleves dagligt en øget trivsel blandt skolens elever. 
Forslag fremadrettet at være meget selektive i relation til gæster ude fra - det må 
ikke være en zoologisk have, men være ro til elever og medarbejdere og deres daglige 
arbejde. 
 
“Hvorfor skal vi egentlig have en trivselspolitik”??? Kunne være indspark til at 
begynde arbejdet. 
Synliggøre den politik der arbejdes med / bliver besluttet sammen med eleverne så 
alle kender vores politik. Ud og fungerer på årgangene, så alle kan se dem og 
gennemgås hvis der er behov, sammen med elever og kollegaer. 
 
Beslutning: 
SH indkalder skolens AKT & trivselsteam til møde for at igangsætte arbejdet med 
Trivselspolitikken. Vigtigt at vi indtænker elevrådet, så vi får elevernes stemme med. 
Første oplæg skal være klar til SB-mødet i November. 

 3.4 
20 min. 

Opsamling på forældremøderne – herunder 
forældrehenvendelser 

- Opsamlingen foretages som ”en bordet 

rundt”-samtale mhp en sammenfatning. 

- Forældrehenvendelse om garderobe 

LZ: oplevelsen af gode forældremøder, god stemning. Til en anden gang vil det være 
godt hvis planen for lån af skolen ligger klar før forældremøderne. 
LB: en god snak om fødselsdage, herunder gave og idé til gennemførsel. 
 
LJ: Opfordring til at der arbejdes med fraværsregistrering f.eks. i Tabulex, hvor der 
sendes automatiske sms’er. Skolen ser nærmere på mulighederne. 
 



Beslutning: 
Da vi endnu ikke har rigtige erfaringer fra afholdelse af fødselsdage, hverken i regi af 
lån af skolen / samlede årgangsfester eller afholdelse med små fester hjemme, 
besluttes det at sætte på som pkt. til SB-mødet i maj 2022. 
Ligeledes skal forældrevalgte sættes på de kommende forældremøder. 
 
Henvendelse vedr. Garderobe: 
KJ / SH tager fat i vores rådgiver og tager en tur rundt for at se på muligheder for 
udvidelser / knager eller kasser på garderoben. 
 

Meddelelser/Til orientering 

4 4.1 
15 min. 

Formanden 
- Opsamling efter konstituering.  

- Gennemgang af Modus Operandi  

(Se bilag). 

- Forskudt valg til foråret. 

- Indledende snak om behov for er lokal 

forretningsorden. Den generelle 

forretningsorden kan findes i 

Skolestyrelsesvedtægten.  

 

Bilag vedr. Modus P. er sendt som orientering og hvis det giver anledning til 
spørgsmål, kan de stilles til formandskabet. 
 
Arbejdet med valg til bestyrelsen sættes i gang i forvaltningen i januar, dette med 
som orientering. 
SB skal forholde sig til om det fortsat ønskes forskudte valg - pkt. til senere SB- 
møder. 
 
Medtaget som opfordring til at formandskabet sørger for at afgøre hvem der deltager 
hvis der indkaldes til møde i forvaltningsregi for SB- formand. 
 
 

4.2 
5. min. 

Medlemmer 
Herunder evt. forældrehenvendelser. 

Ingen henvendelser pt. 

4.3 
10 min. 

Ledelsen  
- ”Frihedsgrader” 

Implementering af ”aftale om håndtering af 
faglige udfordringer for elever i 
grundskolen, øgede frihedsgrader” 
- at udvalget træffer beslutning om, at 

skolelederne, på baggrund af dialog med 

skolebestyrelsen, kan træffe afgørelse om, 

at skolen ikke skal udarbejde elevplaner  

- at udvalget træffer beslutning om, at 

skolerne kan fravige 

KJ orienterer om ministeriets udmelding om “Frihedsgrader til folkeskolen” og om 

hvordan vi på Erlev skole - ledelse og medarbejdere -har arbejdet med de 3 pinde. 

Dagens gang: 

God ro og godt miljø for alle på skolen - vi lærer hele tiden nyt og justerer. 



minimumstimetallet for den 

understøttende undervisning  

- at udvalget træffer beslutning om at 

fravige kravet om 

undervisningskompetence efter 

folkeskoleloven  

- Opsamling på  

- dagens gang på skolen 

- åbningsarrangementet 

- pædagogiske læringsfællesskaber 

med co-teaching som redskab 

- Udlevering af bog 

- Skulpturer på vej(?) 

- Lån af lokaler (bilag) 

-  

Godt åbent hus-arrangement / indvielse, dejligt at LB kom som repræsentant for SB. 

Ærgerligt at vi ikke fik det kommunikeret bredere ud så vi også fik JV ud til 

arrangementet, og endnu flere gæster. 

SB ønsker at KJ går videre med den manglende opbakning fra kommunens 

kommunikationsafdeling, det undrer bestyrelsen, at der ikke var en tydeligere 

markering af indvielsen 

Kort intro vedr. arbejdet med Co-teaching. En fælles opstart med personalet d. 25. 

januar. PBS. her ligger et SB-møde som skal flyttes, KJ kommer med et oplæg. 

Kort intro vedr. skulpturer 

Lån af lokaler - vi mangler pt. viden om behovet for lån af lokaler til fester o. Lign. og 

har derfor valgt, at man foreløbig kun kan låne lokalerne mandag - torsdag. Det kan 

fortsat løbende justeres.  

5 
 

5.1 
5 min. 

Evt. 
- Orientering om trafiksituationen 

 

Elevrepræsentanterne underskriver og går 

Interesse fra forskellige politikere som gerne vil med på gåtur rundt i området. 
 
Bomme til cykelsti ved Aldi er bestilt og monteres snarest. 
 

6 6.1 Evt.  
Formøder med formand, næstformand og skoleleder kl. 08.00 – kl. 09.30.:  Aftales nærmere  

  

MØDEKALENDER 2021-2022 
- SB-møde holdes typisk sidste tirsdag i måneden fra kl. 17:00 – kl. 19:00 

- Det er formandskabet, der fra møde til møde vurderer, om mødet gennemføres virtuelt eller ved fysisk fremmøde 

- Dagsordensmøder for formandskabet afholdes typisk 14 dage inden de ordinære møder – kalendersættes! 

 Måned Formøde Mødedatoer Andet  Plan for arbejdet med principper og politikker: 

1 August  31. Konstituerende 28.09.2021  
4.11 Ordensregler  påbegyndes 
4.12 Værdiregelsæt påbegyndes 
4.13 Forældreinvolvering fremlægges 

2 September  28.  

3 Oktober  26. Tema 

4 November  30. Julefrokost 

5 December  (14.)  



6 Januar  25.   
14.12.2021  
5.02 Trivselspolitik påbegyndes 
4.01-4.04 UVORG  revideres 
 
22.02.2022  
4.05-4.08 UVORG revideres 
 
31.05.2022  
4.09-4.10 bud. & uv.mid. revideres 
 4.14-4.18 ”de resterende” revideres 

7 Februar  22.  

8 Marts  29. Årsmøde  

9 April  26. Tema  

10 Maj  31.  

11 Juni  14. Sommerhygge 

 

For dagsorden udsendt d. 20. september 2021 

Anders Dalby Ravn  Henrik Jessen  Lasse Brommann  Søren Erdrup Hansen  Karsten Rudbeck Jessen 

Formandskab  Formandskab  Formandskab  Souschef     Skoleleder 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Kvittering for deltagelse i skolebestyrelsesmødet d. 27. september 2021– ERLEV SKOLE 

 
 
 

Forældrerepræsentant  
Anders Alby Ravn/AR 
Formandskab 
 

 
 
 

Forældrerepræsentant 
Lene Zachariassen/LZ 
 

 
 
Ikke valgt 

Elevrådsformand  
 

 
 
 
 
SFO-leder  
Lise Andresen/LA  

 
 
 

Forældrerepræsentant  
Christina Gellert/CG 
 

 
 
Fraværende 

Forældrerepræsentant 
Mathias Christiansen/ MC 
 

 
 
Ikke valgt 

Elevrepræsentant  

 
 
 
 
Souschef  
Søren Erdrup Hansen/SH 

 
 
 
___________________________ 
Forældrerepræsentant  
Henrik Jessen/HJ 
Formandskab 
 

 
 

% 
__________________________ 
Suppleant 
 

 
 
 
_____________________________ 
Medarbejderrepræsentant 
Birgitte Gro Kjøng  
 

  
 
 
 
Skoleleder 
Karsten Rudbeck Jessen/KJ 

 
 
 
___________________________ 
Forældrerepræsentant  
Lasse Brommann/LB 
Formandskab 

 
 
 
__________________________ 
Eksternt medlem 
Vakant 

 
 
 
_____________________________ 
Medarbejderrepræsentant  
Inge Berg/IB 

  

 
 
 
 
____________________________ 
Lene Gramberg Johannson/LJ 
Forældrerepræsentant  
 

 
 
 
 
___________________________ 
Eksternt Medlem 
Vakant 

  

 


